
Holmestrand Rotary Klubb (HRK) 
Medlemsmøte 2013‐01‐22 

 

Sted: Holmestrand Fjordhotell 

President Jan‐Arne ønsker velkommen med å skryte av et veldig bra oppmøte – han mener 33 må 
være ny rekord på et vanlig medlemsmøte. Kan det skyldes en meget interessant gjeste‐
foredragsholder – nemlig Fylkesmann Erling Lae?  

Før Erling Lae slapp til, nevner Jan‐Arne at styret har ikke fått noen tilbakemeldinger på utsendt liste 
over nye kandidater. En person er tilkommet i ettertid, Thoralf Kock. 

Jan‐Arne er stolt av at HRK er i motfase med andre klubber vi sammenligner oss med, vi er i en positiv 
utvikling mhp nye kandidater og medlemmer. 

Det informeres videre om Inter‐City møte i Horten 5.mars, inkl. omvisning på Bakkenteigen. 
Omvisningen starter kl. 18 eller litt før, møtet begynner kl. 18:30. 10 medlemmer viste interesse for å 
delta på omvisningen. 

Øystein kunne også stolt presentere tallene fra vår ‘kronerulling’ for prosjektet i Uganda: 

Loddsalg:    kr 19.200 
Aker Gård:    kr 3.500 
Espen A m/fam:  kr 5.000 
Øvrige:     kr 4.000 
TOTALT     kr. 31.700 

Av disse er 5.000 US $ allerede overført. 

Øystein takket hjerteligst for alle velvillige bidrag. 

Jan‐Arne informerte om Paul Harris Award, hvor HRK har gitt 4 priser den senere tid, men har midler 
tilgjengelig for ytterligere 17. Det foreslås derfor at vi deler ut 4 priser i 2013, og ønsker forslag på 
kandidater. Premisser er bl.a. ‘lang og tro tjeneste’, og kan også være utenfor HRK. 

 

Erling Lae’s foredrag om UTFORDRINGER I VESTFOLD – FYLKESMANNENS ROLLE 

I lys av et fantastisk oppmøte tidlig en tirsdag ettermiddag, innledet Erling Lae humoristisk med å 
henvise til sin bakgrunn fra Oslo og å være samboer med en prest, og mente å være «vant til tomme 
stoler og døve ører». 

Fylkesmannens embede 

Er Norges eldste embede, Lennsmannsetaten var eldre, men er nå nedlagt. Ble opprettet på 1600‐
tallet, da Kongen ønsket sin egen representant i hvert enkelt Amt, Amtmannen. Kongen var ingen 



dum mann, og skjønte at hans egen popularitet var avhengig av populære Amtmenn, og derfor skulle 
Amtmannen virke til fordel for Amtet. 

Fylkesmannens oppgaver er bl.a.: 

• Kongens og Statens representant 
• Gjennomføre Stortingets politikk, løse spesielle Statlige oppgaver 
• Gi råd og veiledning i tilsyn med kommunene (derfor varsles Tilsyn på forhånd), at 

kommunene følger opp vedtak fra Staten og at kommunene ikke bryter loven;  
«En kommune kan ikke elske, det er det bare innbyggerne som kan» 

• Veiviser for rettsikkerhet 
o Klageinnstans hvor innbyggere mener feil vedtak er fattet, f.eks Plan og Byggesaker, 

eller i forhold til regler om likebehandling 
• Aktør ved utbyggings/utviklingsaktiviteter, f.eks ved ‘Heis i Fjell’ i Holmestrand – ønsker å 

både forebygge konflikter og ‘gripe muligheter’. Fylkesmannen kan ikke alltid bidra med 
penger, og har heller ingen politisk makt – men opererer gjerne som en døråpner til 
departementene 

• Barnevernstjenester – det er for små kommuner i Vestfold, det er litt for lett at man kjenner 
‘de det gjelder’ og at beslutninger kan farges av det. Her bør kommunene samarbeide på 
tvers. Fylkesmannen ‘drysser litt penger’ på sånne tiltak. 

Pr i dag 95 ansatte hos Fylkesmannen, og med følgende oppdeling (sånn ca…): 

• Miljøvernavdelingen 
• Juridisk Avdeling (byggesaker, skilsmisse, gravferd) 

o En anekdote om gravferd: man ønsker at «pengene skal følge liket» 
• Fylkeslegen 
• Sosiale tjenester 
• Skoler og Barnehager 
• Beredskap 

For øvrig orienterte Erling Lae litt om de regionale statlige organene, som han mente var veldig 
uoversiktelig og fragmentert (derfor ble dette også vanskelig å referere… ☺..). 

Det finnes i dag ingen kommuner i Norge som har mindre å rutte med enn Vestfold‐kommunene. 

Erling Lae understreket at Fylkeskommunen er et lokalpolitisk organ helt uavhengig av Fylkesmannen 
(håndterer bla. veier, skoler, kulturminnevernet). 

Utfordringer i Vestfold 

Vestfold er mulighetenes fylke. Vi kan få til det vi vil, bare det planlegges!! «Du verden for noen 
byutviklingsmuligheter Holmestrand har når jernbanen legges i fjellet. Skulle jeg spå er det 
Holmestrand som er den Vestfold‐kommunen som får størst utvikling de nærmeste årene» ‐ 
fremholder Lae. Holmestrand må få på plass et helhetlig planverk mhp sentrumsplan og hvordan 
sentrum og byen skal utvikles. Det er fortsatt rimelige eiendoms‐ og boligpriser i Holmestrand, og bør 
derfor også være veldig attraktiv for pendlere for folk fra Oslo, Bærum, Asker og Drammen. 



Samtidig oppleves Vestfold som et litt for passivt fylke, litt for innadvendt – med masse å tilby men vi 
snakker ikke særlig høyt om det!! Spesielt gjelder dette den midtre/søndre delen av fylket, nordfylket 
oppleves langt mer offensivt. Kommunene i sør «synes å være seg selv nok». 

Som et eksempel ble trukket fram kampen om ny jernbane og ny vei på begge sider av Oslofjorden, i 
sin kommunikasjon og lobbyvirksomhet bruker Østfold ord som «VI KREVER» mens Vestfold «VIL 
HENLEDE OPPMERKSOMHETEN MOT ØKENDE BEHOV FOR DOBBELTSPOR OG MOTORVEI….». 

«Du skal aldri være redd for å sette deg ved siden av en som lyser, for da blir du slev opplyst» 

Vestfolds muligheter henger mye sammen med bedre jernbane, kortere reisetid, veldig trivelige byer, 
indre vestfold er vakker og det samme er skjærgården => Vestfold er fremtidens fylke!! 

Det etableres nå også en Skjærgårdsnasjonalpark i området utenfor Tønsberg, noe som 
Fylkesmannen har deltatt særdeles aktivt i etableringen av ‐ bla.a. ble tidligere Miljøvernminister Erik 
Solheim «tatt på sengen» på en kaffebar i Oslo av nåværende Fylkesmann i Vestfold. Idéen ble født 
og fikk sin tilslutning fra Erik Solheim, og ble topp‐prioritert foran alle andre i køen av tilsvarende 
tiltak omkring i landet. 

Ritt Bjerregård sa en gang til Erling Lae: «Dere undervurderer hvor eksotisk Oslofjord‐området 
egentlig er» (dette kan referenten bekrefte, en gjest fra San Fransisco Bay‐området sa en sen 
sommernatt  at å oppleve utsikten og soloppgangen fra Holmestrandsfjellet utover Oslofjorden var 
det mest eksotiske hun hadde opplevd i sitt 60‐årige liv…). 

Videre påpeker Lae at kulturarven i Vestfold er helt enestående, og nevner som eksempel 22 
Middelalderkirker som alle er i bruk – og ikke på museum. På spørsmål mener Lae at vikingskipene 
høyst sannsynlig blir i Oslo. 

Noen spørsmål til slutt: 

Kommunale virksomheter planlegges flyttet til bl.a. Re – står ikke dette i kontrast til planer og håp 
om fremtidig byutvikling i vår by? 

‐ Kommunene er små og avstandene er korte i Vestfold. Det er bedre å få en god tjeneste 
fra nabo’n enn en dårlig tjeneste i egen kommune. Det Holmestrand bør ønske seg er en 
balansert vekst både mhp arbeidsplasser og boliger. 

Hva er riktig antall kommuner i Vestfold? 

‐ Her må man være forsiktig med hva man sier, men anonymt er det mange ordførere i 
Vestfold som ønsker få kommuner, kanskje 4 eller 5. Men ingen ordførere ønsker å gå til 
valg på at egen kommune skal nedlegges.  

Spredt vs konsentrert bebyggelse? 

‐ Det forventes en befolkningsvekst i Vestfold på 100.000 de nærmeste 20 til 30 årene. 
Mye av denne veksten må tas konsentrert, dvs i byene – selv om det fortsatt «vil bygges 
boliger i Hillestad». Dette er også iht statlig politikk. En utfordring er at Vestfold har 
landets beste landbruksjord, hvor andelen fruktbar jord er 20 % kontra et 
landsgjennomsnitt på 2‐3 %. 



«Heis i Fjell», hvordan kan Fylkeskommunen bidra? 

‐ Fylkeskommunen bidrar med omfattende midler til bygging. Heisen bør kunne sees på 
som et alternativ til buss, men alle er ikke enige i det.  
Holmestrand kommune kan ikke bare se på kostnader, man må også vurdere hvilke 
byutviklingsmuligheter dette gir. 

   

  

 

 

 


